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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Fenntartja-e korábbi állítását, miszerint a Balaton-
törvény biztosítja a kempingek megőrzését?" 

Tisztelt Miniszter úr!

A K/5429  számú  és  „Kész  és  képes-e  Magyarország  kormánya  érvényt  szerezni  a  környezet,  a
természet  és  a  kulturális  örökség  védelméről  szóló  törvényeknek  valamint  az  egészséges
környezethez  való  alkotmányos  alapjogunknak  a  Balatonnál?”  című  szóbeli  kérdésemre,  ön  a
parlamenti felszólalásában az alábbi választ adta:

„A  Magyarország  és  egyes  kiemelt  térségeinek  területrendezési  tervéről  szóló  törvény  2019.
március 15-én lépett hatályba, és kiemelten szerepet kap benne a Balaton védelme. Az új törvény
szem előtt tartja a korábbi törvényi szabályozás által elért eredményeket, és továbbra is fenntartja,
tovább erősíti a parti közcélú területhasználatot strandok, kempingek, rekreációs célú zöldterületek
és parti sétányok megőrzésére, a part megközelíthetőségére, a háttértelepüléseken a hagyományos
területhasználat fenntartására, így mint művelési mód a szőlőművelésre vonatkozó szabályozást is
tartalmazza.

Az új törvény a korábbi szabályozáshoz képest tovább szigorítja a beépítési lehetőségeket, amire
példa az az új előírás, amely már nem ad módot a beépítési intenzitás növelésére. A kempingek és
a strandok védelme is szigorodott, átsorolásukra csak zöldterület kijelölése esetén van lehetőség, a
beépítés  növelése  nem lehetséges.  Az  új  törvény  felhatalmazása  alapján  előkészítés  alatt áll  a
végrehajtást  szolgáló,  a  Balaton  vízparti  területére  vonatkozó  településrendezési  és  építési
követelményeket  tartalmazó  kormányrendeleti,  illetve  miniszteri  rendeleti  szintű  szabályozás,
amelyben  a  törvényben  foglaltaknál  részletesebb  előírások  vonatkoznak  majd  különösen  is  a
meglévő zöldterületek, strand- és kempingterületek megtartására.”



Sajnos azóta a valóság cáfolni látszik önt és úgy tűnik valósok voltak azok az aggályok, amelyeket
többször elmondtunk: a Balaton rossz kezekbe kerül.

Ahogyan  a  24.hu  portálon  megjelent  cikkből  kiderül,  az  új  Balaton-törvény  hatálybalépésével
minden  akadály  elhárult  a  balatonszemesi  kemping  beépítése  elől.  A  jelek  szerint  a  szemesi
önkormányzat és a beruházó is arra várt, hogy életbe lépjen az új jogszabály, és elkezdődhessen a
Vadvirág kemping helyére tervezett luxusszálloda és villapark építése.

A településrendezési terv módosításának már tavaly nekikezdtek, de a régi Balaton-törvény nem
tette lehetővé a zöldterület megszüntetését. Nagy László főépítész szerint azonban az év elején
életbe lépett törvénymódosítással „új helyzet teremtődött”, így folytatható a beruházás.
„Az  eredeti  koncepció  szerint  alapvetően  nem  változik  az,  hogy  a  már  építési  engedéllyel
rendelkező villapark megépülne, megépülne a szálloda is” – jelezte a főépítész. 
Tisztelt Miniszter úr,

Fenntartja-e korábbi állítását, miszerint a Balaton-törvény biztosítja a kempingek megőrzését?

A fenti eset kapcsán indokoltnak tartja-e a törvény módosítását?

Tisztelettel várom válaszát!
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